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 V úvode všetkých pri-
vítala Nicole Mokráňová, 
moderátorka podujatia 
a na pódium pozvala mla-
dú heligonkárku a speváč-
ku Nelku, ktorá prítom-
ných potešila ľudovými 
piesňami. Po jej vystúpe-

ní sa všetkým prihovoril 
primátor Róbert Gašpa-
rík, ktorý privítal nielen 
všetky oslávenkyne, ale 
aj hostí, predsedu NR SR 
Petra Pellegriniho, pred-
sedu TSK Jaroslava Bašku 

a  poslancov NR SR Mi-
chala Kapuša a  Michala 
Barteka. „Pri tejto prí-
ležitosti mi dovoľte, aby 
som vám, ženám, zaželal 
všetko dobré, hlavne veľa 
zdravia, šťastia, lásky, ro-
dinnej pohody. Aby ste si 

užívali chvíle, ako je táto, 
že sa stretnú priatelia, zná-
mi, ale aj chvíle s rodinou, 
lebo ako sa hovorí, všetci 
sme nahraditeľní, len tí, 
ktorí nám raz budú chý-
bať, alebo už dnes chýbajú 

pri sviatočnom stole, tí na-
hraditeľní nie sú,“ poprial 
ženám primátor. Predsta-
viteľkám nežnejšej polovi-
ce sveta postupne pogra-
tulovali všetci páni hostia. 

Nielen Medzinárodný deň 
žien je dňom na vzdanie 
úcty a  poďakovanie že-
nám, a  pripomenutie si 
ich dôležitosť v  spoloč-
nosti, treba si ich vážiť 
po celý rok. Prijemnú at-

mosféru umocnilo aj vy-
stúpenie všetkým dobre 
známeho speváka Petra 
Stašáka s  jeho nestarnú-
cimi hitmi. Nechýbali ani 
spevákove humorné prí-
hody, ktoré všetkých dob-
re pobavili. Na záver ženy 
ako pozornosť dostali od 
vzácnych hostí kvietok 
a  toto pekné podujatie 
podčiarklo ich deň.

 Text a foto: Lenka Karasová

V sobotu 9. marca 2024 prijali ženy, dámy 
pozvanie do bánovského Mestského 

kultúrneho strediska na podujatie, ktoré sa 
konalo pri príležitosti Medzinárodného dňa 
žien, aby oslávili svoj sviatok.

Ženy oslávili svoj deň

Nezabudnite!
Nedeľa 

31. marec

Zmena času

V sobotu 
23. marca 2024 

si volíme nového 
prezidenta SR
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DRAŠKOVIČOV KAŠTIEĽ 
PRIVÍTA PRVÝCH 
NÁVŠTEVNÍKOV 

UŽ V APRÍLI

Stavebné práce na rekonštrukcii 
kultúrnej pamiatky z obdobia rene-
sancie prebiehajú už od mája 2022, 
dokončené by mali byť 10. aprí-
la tohto roka. Reprezentatívne 
priestory plánuje v budúcnosti po-
užívať aj Trenčianska župa.

Po Trenčianskom hrade by 
sa práve Draškovičov kaštieľ 
v Čachticiach mal stať vlajkovou 
loďou Trenčianskeho múzea
v  Trenčíne. Renesančný kaštieľ 
v sídle známej krvavej grófky re-
konštruovali naposledy v 60. ro-
koch, vtedy zriadené výstavné 
priestory aj reštaurácia však ča-
som pustli. „Pristúpili sme ku ge-
nerálnej rekonštrukcii, pôvodná je 
len hrubá stavba a strecha. Po do-
končení prác sa pôvodne sprístup-
nené priestory rozšíria o suterén 
a prízemie,“ vysvetlil Peter Mar-
tinisko, riaditeľ Trenčianskeho 
múzea v Trenčíne. Paralelne s do-
končovacími prácami bude pre-
biehať aj inštalácia jednotlivých 
expozícií či vybavenia turisticko - 
- informačného centra .  Do 
21. marca by mali byť doručené po-
nuky na prenájom kaviarne, ktorá 
sa bude nachádzať na 1. poscho-
dí. „Budeme sa venovať židovskej 
komunite, ktorá tu zanikla počas 
2. svetovej vojny, Rómom a Habá-
nom. Vznikne tu kreatívne cen-
trum a na poschodí bude niekoľko 
izieb zriadených ako šľachtické 

bývanie,“ doplnil Martinisko. Na 
rekonštrukciu Draškovičovho 
kaštieľa získala župa finančné pro-
striedky z Grantov EHP a Nórska, 
celkové náklady presahujú 2,6 
milióna eur. „Je to spoločný pro-
jekt a  chcem poďakovať všetkým 

zúčastneným za stovky hodín, 
ktoré mu venovali. Okrem toho, že 
podporíme kultúrno - kreatívny 
priemysel, pôjde aj o dôležitý pr-
vok obce, ktorý zvýši návštevnosť 
Čachtíc počas roka. Zároveň sú tu 
reprezentatívne priestory, ktoré 
bude v budúcnosti využívať aj sa-
motná Trenčianska župa,“ povedal 
župan Jaroslav Baška. 

Sláva Gajdošíková

VEĽKÁ NOC 
EKOLOGICKEJŠIE 

AJ EKONOMICKEJŠIE

Blíži sa obdobie Veľkej noci, času 
plného symbolov znovuzrodenia, tra-
dícií oblievania či zdobenia kraslíc. 
Mnohí obdobie prebúdzania sa prí-
rody považujú za najkrajšie v roku. 
Tento čas však nie je vždy spojený 
s ekologickým správaním sa k našej 
planéte, preto vám, ako Zelená župa, 
prinášame pár tipov, ako si sviatky vy-
chutnať plnohodnotne, no s ohľadom 
na životné prostredie.

MENEJ MÄSA 
PRE ZDRAVIE I PRÍRODU

Veľkej noci predchádza obdobie 
veľkého 40-dňového pôstu, kto-
rý tento rok začal už 14.  februára 
a skončí Veľkou nocou. Počas tohto 

obdobia podľa tradície 
vyradili veriaci z  jedál-
nička všetko mäso a vý-
robky z  neho. Zvyk sa 
v minulosti premietol aj 
do bežného života, kedy 
mäso bolo na tanieri iba 
v nedeľu. I my dnes tým-
to spôsobom môžeme 
znížiť množstvo emisií 
a  zmierniť klimatickú 
krízu. Podľa odborníkov 
na výživu by sme v záuj-

me nášho zdravia nemali konzumo-
vať viac ako 300 - 450 gramov mäsa 
za týždeň. Naša spotreba je v súčas-
nosti takmer trojnásobná.
AK MAŠKRTIŤ, TAK DOMÁCE

Doma upečené koláče, keksíky či 
iné dobroty môžete prispôsobiť chu-

tiam vašich blízkych, a tak namiesto 
kúpy množstva rôznych sladkostí 
z obchodných reťazcov, viete vyča-
rovať domáce koláče alebo nebalené 
sladkosti, ktoré budú chutiť celej va-
šej rodine. Obmedzíte nielen preby-
točné plasty, v ktorých je každá ko-
merčná sladkosť zabalená, ale viete, 
aké prísady ste použili.

NEPLYTVAJTE JEDLOM
Pred sviatkami je vhodné spraviť 

si zoznam jedál a ingrediencií, kto-
ré budete potrebovať k ich prípra-
ve. Vyhnete sa tak kúpe potravín, 
ktoré nespotrebujete alebo veľké-
mu množstvu nezjedeného jedla. 
Prebytočné jedlo je vždy možné 
darovať organizáciám, ktoré po-
máhajú ľuďom v núdzi.
VLASTNORUČNÁ VÝZDOBA 

ŠETRNÁ K PRÍRODE
Výroba vlastnej výzdoby je nie-

len priaznivejšia k  životnému 
prostrediu, ale aj aktívna forma 
oddychu, ktorá podporí vašu kre-
ativitu. Vdýchnutím nového šatu 
nepotrebným veciam, ktoré každý 
z nás nájde doma, zároveň znížite 
i svoju produkciu odpadu. Môže-
te použiť prírodné materiály, ktoré 
nájdete na prechádzke s rodinou či 
staré kusy oblečenia, ktoré už ne-
nosíte.  Naďa Mikušová

POZVÁNKA 
ZASTUPITEĽSTVO TSK

V  poradí XI.  zasadnutie Za-
stupiteľstva Trenčianskeho sa-
mosprávneho kraja sa bude ko-
nať v pondelok 25. marca 2024 
o 13.00 h v priestoroch Kongre-
sovej sály župného úradu v Tren-
číne. Rokovanie bude možné 
sledovať aj online na webovom 
sídle kraja www.tsk.sk alebo na 
youtube aj s  tlmočením do po-
sunkovej reči. V  rovnaký deň, 
teda 25. marca 2024 o 17.00 h, 
budú v  priestoroch Kasárne 
Trenčianskeho hradu odovzdané 
najvyššie ocenenia kraja za rok 
2023 v podobe Ceny TSK a Ceny 
predsedu TSK, celkom 6 laureá-
tom z rôznych oblastí spoločen-
ského a kultúrneho života.
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Primátor diskutoval so štátnym tajomníkom
Primátor mesta sa v utorok 5. mar-

ca 2024 stretol na pôde bánovského 
mestského úradu so štátnym tajomní-
kom Ministerstva práce, sociálnych vecí 
a rodiny SR Branislavom Ondrušom, 
aby diskutovali o možnostiach pre naše 
mesto, ktoré nás posunú vpred. Spoloč-
ne rokovali o dôležitých témach a snažili 
sa nájsť spôsoby, ako zlepšiť podmienky 
pre obyvateľov a rozvíjať naše mesto. Ná-
sledne sa spoločne aj s poslancom NR 

SR Michalom Bartekom zúčastnili vý-
ročnej členskej schôdze ZO JDS v Mest-
skom kultúrnom stredisku a diskutovali 
o  riešeniach, ako aj pripravovaných 
novinkách pre seniorov. Primátor Ró-
bert Gašparík poďakoval za vzájomnú 
spoluprácu najmä predsedníčke Daniele 
Capovčákovej a jej tímu za všetky ich ak-
tivity. Seniori sú aktívnou súčasťou našej 
spoločnosti, a preto si ich musíme ctiť 
a podporovať.  Tlačová správa mesta

Participatívny rozpočet mesta aj v roku 2024
Obyvatelia mesta sa 

budú môcť aj tento rok 
spolupodieľať na rozvoji 
mesta podávaním projek-
tov participatívneho roz-
počtu. V  rozpočte mesta 
bolo na rok 2024 na uve-
denú aktivitu schválených 
4 500 eur. Projekty partici-
patívneho rozpočtu mesta 
sa zameriavajú na úpravu 
verejného priestranstva, 
športových areálov, mest-

ského parku, areálov škôl, 
na podporu voľnočaso-
vých, tvorivých, kultúr-
nych a športových aktivít 
a  na verejnoprospešné 
služby. Projekt môže byť 
podporený sumou 500 až 
1 500 eur. Svoj návrh mô-
žete predložiť do 17. aprí-
la 2024 na predpísanom 
formulári elektronicky 
na adresu participacia@
banovce.sk, v  papierovej 

forme v Kancelárii prvého 
kontaktu Mestského úra-
du Bánovce nad Bebravou, 
prípadne poštou. Všetky 
potrebné formuláre, ako 
aj pravidlá participatívne-
ho rozpočtu sú dostupné 
na webe mesta www.ba-
novce.sk. Harmonogram 
pre rok 2024 - 1.  Vyhlá-
senie a zverejnenie výzvy 
na podávanie projektov 
do 15.03.2024; 2. Podáva-

nie projektov žiadateľmi 
do 17.04.2024; 3.  Verej-
ná prezentácia projektov 
17.05.2024; 4. Hlasovanie 
o projektoch do 14.06.2024; 
5.  Zverejnenie výsledkov 
hlasovania do 30.06.2024; 
6. Realizácia projektov do 
31.10.2024; 7. Vyúčtovanie 
projektov do 06.12.2024; 
8. Zhodnotenie projektov 
do 31.01.2025. 

Oznam mesta



18. marec 2024 Číslo 6  SPOLOČNOSŤ, OZNAMY4

ZO JDS BÁNOVCE N. B.
V utorok 5. marca sa v bánovskom 

MsKS zišli členovia Základnej orga-
nizácie Jednoty dôchodcov Bánovce 
n/B. na výročnej členskej schôdzi. 
Otvorila ju predsedníčka Danie-
la Capovčáková, privítala hostí, 
štátneho tajomníka MPSVaR 
Branislava Ondruša, vicežupana 
TSK Michala Barteka, primá-
tora mesta Róberta Gašparíka, 
poslankyňu TSK Rudolfu No-
votnú, predsedníčku OV JDS 
Jozefínu Sokolíkovú a prítomné 
členky a členov ZO JDS v Bá-
novciach. Svojím tanečným vy-
stúpením prišli všetkých pote-
šiť deti z MŠ 5. apríla. Pri piesňach, 
básničkách a veselých ľudových tan-
coch pookrialo každé seniorské srd-
ce. Predsedníčka Daniela Capovčá-

ková členom predniesla hodnotenie 
činnosti ZO JDS a vyzdvihla aktivity 
počas celého roka 2023 v kultúrnej, 
spoločenskej, športovej a vzdeláva-
cej oblasti. Prítomní boli tiež oboz-

námení so stavom hospodárenia za 
rok 2023 a zároveň s návrhom roz-
počtu na rok 2024, ako aj správou 
revíznej komisie. V diskusii sa pri-
hovorili aj hostia. Štátny tajomník 
B. Ondruš zablahoželal prítomným 
ženám k  sviatku MDŽ, k  nemu sa 
pridali aj vicežupan TSK a primátor 
mesta. Veľmi nás, ženy, potešila po-
zornosť prítomných pánov, keď osob-
ne zablahoželali každej našej členke 
a podarovali jej kvet. Prítomným sa 
tiež prihovorila aj poslankyňa TSK 
R. Novotná. Predsedníčka Capovčá-
ková ukončila VČS a prítomným hos-
ťom a členom poďakovala za účasť. 

Text: Daniela Capovčáková, 
 foto: Lenka Karasová

KLUB DÔCHODCOV BÁNOVCE
V stredu 6. marca sa na VČS stretli 

aj členovia bánovského Klubu dô-
chodcov. Úvod schôdze patril vystú-
peniu detí z MŠ 9. mája, ktoré navo-
dilo príjemnú atmosféru. Z celkového 
počtu 260 členov sa jej zúčastnilo 187. 
Všetkých privítala predsedníčka Jo-
zefína Horňáková a následne infor-
movala o činnostiach klubu za pre-
došlý rok. Prítomní si tiež vypočuli 
správu o hospodárení a plán aktivít 
na tento rok. Keďže niektoré členky sa 
k záveru roka rozhodli ukončiť svo-
ju prácu vo výbore, ktorý s menšími 
obmenami pracoval deväť rokov, bolo 
potrebné jeho doplnenie. Jeho nový-
mi členmi sa na základe hlasovania 
stali Ľudmila Michaličková, Eva Ze-
lenáková a Drahomír Filin. Rovna-
ko prebehla aj pravidelná štvorročná 
voľba celého výboru. Klub dôchodcov 
v Bánovciach tak naďalej povedie Jo-
zefína Horňáková, podpredsedníčkou 

sa stala Zdenka Švecová, tajomníčkou 
Ľ. Michaličková a pokladníčkou Emí-
lia Oriešková. Po pracovnej časti čle-
novia klubu ešte pokračovali voľnou 
diskusiou.  Lenka Karasová

ZO JDS PODLUŽANY
Výročná členská schôdza ZO JDS 

Podlužany sa konala 29. februára 2024 
v  kultúrnom dome v  Podlužanoch. 
Organizácia má 75 členov, z toho 12 
nových. Na schôdzu prijali pozvanie 
hostia, Pavel Miksa - starosta obce 
Podlužany, Iveta Miksová - vedúca 
právneho oddelenia Inšpektorátu prá-
ce v Trenčíne a Jozef Kocúr – predseda 
Okresnej organizácie zdravotne ťažko 
postihnutých v Bánovciach. Predsed-
níčka ZO JDS Anna Kutišová v úvode 
privítala hostí a členov organizácie. 
Oboznámila ich so správou o činnosti 
organizácie a o hospodárení s finanč-
nými prostriedkami za rok 2023. In-
formovala, že krajská organizácia JDS 
rozhodla o zvýšení členského poplat-
ku na 3 eurá za rok. Diskusia bola vec-
ná a výstižná. Starosta obce oboznámil 
členov o dianí v obci a informáciách 
z ústredia JDS od predsedu Michala 
Kotiana. Iveta Miksová podala správu 
od štátneho tajomníka MPSVaR SR 
Branislava Ondruša o  rodičovskom 
bonuse a 13. dôchodku. O bezpečnosti 
zdravia a ochrane majetku pred zlodej-
mi a podvodníkmi hovoril Vladislav 
Znášik. S  projektom „Podlužiansky 
kroj“ prítomných zoznámila Eva Pav-
lovičová. Hosťom a členom výboru za 
spoluprácu a pomoc pri organizovaní 
všetkých činností a prípravu výroč-
nej schôdze poďakovala predsedníčka 
ZO JDS. Po ukončení schôdze sa po-
dával výborný guláš, ktorý pripravili 
členky výboru pod vedením K. Hude-
covej. Zaspievali sme si známe ľudo-
vé piesne a viedli sme družné rozho-
vory, ktoré potvrdili, že človek je tvor 
spoločenský.  A. Kutišová

Výročné členské schôdze dôchodcov

Mobilná 
aplikácia 

mesta

Mesto 
hľadá 

koscov

Naše mesto ponúka mobilnú 
aplikáciu, ktorú si môžete jedno-
ducho stiahnuť z našej webovej 
stránky www.banovce.sk, hneď 
na ÚVODNEJ STRANE. Vďaka 
tejto aplikácii budete mať kom-
pletný prehľad o všetkých podu-
jatiach v našom meste, dôležitých 
oznamoch, kontaktných telefón-
nych číslach či dianí v  našom 
meste. Staňte sa súčasťou nášho 
zjednodušeného a prepojeného 
mesta ešte dnes!  Oznam MsÚ

Mesto Bánovce nad Bebravou 
hľadá koscov na kosenie trávna-
tých plôch v meste. Predpokla-
daný nástup: apríl 2024. Kon-
taktná osoba: Juraj Matejček, 
0905 117 908.  Oznam mesta

ZO JDS Bánovce n. B.ZO JDS Bánovce n. B.
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HORNÉ NAŠTICE

Každoročne pripadá MDŽ 
na 8. marca a  je medziná-
rodne uznávaným sviatkom. 
Ženy počas histórie nachá-
dzali svoju silu rôznymi spô-
sobmi v boji za spravodlivosť 
a rovnosť. Aj v Horných Na-
šticiach sme si pripomenuli 
a oslávili MDŽ. Pripravili ho 
pracovníci obecného úradu 
so starostom a obecným za-
stupiteľstvom v  nedeľu 10. 
marca 2024. Vstúpili sme 
do nádherne pripravenej 
a  vyzdobenej sály kultúr-
neho domu. Účinkujúce 
deti už nedočkavo čakali na 
vystúpenie, aby pozdravili 
všetky prítomné mamičky, 
babičky, dievčatá a ostatné 
ženy. Slávnosť otvoril sta-
rosta obce Stanislav Fodora, 
ktorý v úvodnom príhovore 
privítal všetkých prítom-
ných a vyjadril svoj úprim-
ný obdiv a  úctu všetkým 

ženám. Potom odovzdal 
slovo účinkujúcim, vedúcej 
Lenke Exlerovej a  Monike 
Komadovej, ktoré pripravili 
spoločne program. Tančeky, 
piesne, spev a hovorené slo-
vo nás potešilo a presvedčilo, 
že naše ratolesti sú šikovné, 
milé a hlavne pohyblivé. Po-
tešil nás i  krátky príhovor 
poslanca Ivana Kšiňana, kto-
rý predstavil sestry Bauerové. 
Tie úžasným spevom a hrou 
na heligónkach zaujali celú 
sálu a  patril im náš obdiv 
a poďakovanie. Po programe, 
za ktorý poďakoval pán sta-
rosta, nasledovalo bohaté po-
hostenie. V družnej debate si 
prítomní ešte dlho posedeli 
a v príjemnej atmosfére, kto-
rú dopĺňali hrou a spevom 
sestry Bauerové prežili milé 
nedeľné sviatočné popolud-
nie. Vďaka patrí starostovi 
obce a obecnému zastupiteľ-
stvu a všetkým, ktorí sa na 
tejto slávnosti podieľali.

  Eva Mikušová

MALÉ CHLIEVANY

Oslavovať Medzinárodný 
deň žien nie je v  dnešnej 
dobe až také bežné. No 
v  Malých Chlievanoch sa 
oslavuje každoročne. Výbor 

mestskej časti si pre ženy 
pripravil posedenie, kto-
ré sa uskutočnilo v nedeľu 
10. marca. V úvode všetky 
oslávenkyne privítal pred-
seda výboru Dušan Senčík 
a prihovoril sa im aj primá-
tor mesta Róbert Gašparík. 

V  kultúrnom programe 
zazneli najskôr dojímavé 
básne v podaní žiakov lite-
rárno-dramatického odbo-
ru ZUŠ Dezidera Kardoša. 
O hudobné vystúpenie plné 
známych ľudových piesní 
z  celého Slovenska sa po-
staralo duo Nela Petrincová 
a  Alex Hollý z  hudobné-
ho zoskupenia Furt dačo. 
V programe vystúpil aj zabá-

vač Marek. Pre každú ženu 
bol pripravený kvet a chutné 
občerstvenie. K  tomu vý-
borná atmosféra a priateľské 
rozhovory. Všetci prítomní 
sa zhodli, že toto podujatie 
sa opäť vydarilo.

Marek Kasala

Medzinárodný deň žien

Na základe výziev, ktoré vyhlásil 
Fond na podporu umenia (FPU),
podala Mestská knižnica Ľ. Štúra 
Bánovce nad Bebravou dva pro-
jekty, v  ktorých bola aj úspešná. 
Projekt s  názvom Poďte s  nami 
do knižnice a zabavte sa podporil 
FPU sumou 2 400 eur so spolufi-
nancovaním mesta sumou 500 eur.

Hlavnou myšlienkou projektu 
je ponúknuť rôzne podujatia a ak-
tivity knižnice rôznym skupinám 
obyvateľov. Chceme docieliť to, aby 
bola knižnica naozaj pre všetkých. 
Prezentovať ju nielen ako miesto, 
kde sa knihy požičiavajú, ale aj ako 
organizáciu, ktorá usporadúva veľa 
zaujímavých podujatí pre mladých, 
starších a znevýhodnených obyva-
teľov mesta a okolia.

Z pridelených financií uskutoční-
me podujatia ako Živá knižnica – 4 
besedy so spisovateľmi. Maľované 
námestie - súťaž pre deti školského 
veku v kreslení kriedami na dlažbu 

na bánovskom námestí. Bibliotera-
pia s Archou - terapeutické čítanie 
literatúry zdravotne znevýhodne-
ným klientom Domova sociálnych 
služieb Archa v  Bánovciach nad 

Bebravou. V kruhu závislosti - be-
seda s klientmi resocializačného za-
riadenia Provital Nitrianske Pravno.

Druhý projekt má názov Mo-
derná knižnica Ľ. Štúra v Bánov-
ciach nad Bebravou a  bol pod-
porený FPU sumou 3 000 eur so 
spolufinancovaním mesta sumou 
1 000 eur. V poslednom kvartáli 
roku 2023 prebiehala komplexná 
modernizácia budovy Mestskej 
knižnice Ľ. Štúra, ktorá obsahova-
la najmä nové dispozičné riešenia 

priestorov, s  tým súvisiaca nová 
elektroinštalácia, kúrenie, zníže-
nie stropov, výmena okien a dverí 
a nové sociálne zariadenia pre náv-
števníkov. Rovnako bolo naroz-
počtované v rámci tohto projektu 
aj nové vybavenie knižnice (regá-
le, skrinky na odkladanie vecí pre 
používateľov, nábytok pre študen-
tov a pod.). Avšak stále nám chýba 
vybavenie, ktoré zútulní a doplní 
funkčnosť priestoru našej knižnice, 
ktoré je už štandardom moderných 
knižníc. Z financií projektu budú 
zakúpené prehľadné regále na pe-
riodiká, výdajník na vodu, menšie 
nábytkové vybavenie do oddelení 
(taburetky, kreslá, vešiaková stena, 
penové podložky do oddelenia pre 
deti a mládež). 

Jarmila Mikulová, vedúca knižnice

Projekty mestskej knižnice podporené z FPU
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Prenájom drevených stánkov
MsKS ponúka na prenájom drevené predajné stánky na Ná-

mestí Ľ. Štúra v Bánovciach. Bližšie informácie: 0948 274 743. 

Mesto Bánovce nad Bebra-
vou v spolupráci so Sloven-
ským zväzom ľadového 
hokeja, o. z. úspešne ukon-
čili Školský korčuliarsky 
program. Od 22. januára do 
15. marca 2024 sa počas 6 
týždňov vystriedalo na ľade 
232 prihlásených detí – žia-
kov 2.  ročníkov mestských 
ZŠ. Jedenásť tried vytvorilo 
11 skupín a každej skupine 
sa venovali traja ambasádori 
počas celého týždňa. Pre ZŠ 
- Školská, Gorazdova, Ko-
menského bola zabezpečená 
doprava detí na štadión i zo 
štadióna. Prvá skupina kor-
čuľovala od 8.15 do 9.15 h 

a druhá skupina od 9.45 – 
10.45 h. Pre jednu skupinu 
to bolo 5 x 60 minút aktívne 
strávených na ľade. Posledný 
deň si deti odniesli od am-
basádorov diplom a medailu 
za úspešné zvládnutie kurzu. 
Spätná väzba od detí, peda-
gogického dozoru i rodičov 
bola veľmi pozitívna, preto 
patrí všetkým veľké poďa-
kovanie a už teraz sa tešíme 
na ďalšiu spoluprácu. Poďa-
kovanie za úspešný Školský 
korčuliarsky program patrí 
ambasádorom, S. Magát, M. 
Lečko, T. Halás, M. Škvarka, 
M. Bitarovský, M. Stuhl. Ďa-
kujeme. Tlačová správa mesta

Centrum voľného času v Bánov-
ciach nad Bebravou zorganizovalo 
v piatok 8. marca 2024 finálové okresné 
kolo v MIDIcoolvolley žiačok a žiakov 
ZŠ. MIDIcoolvolley je pomerne mladé 
odvetvie športu, tento školský rok bol 
v termínovníku školských športových 
súťaží len druhýkrát. Základný rozdiel 

oproti klasickému volejbalu je v počte 
hráčov a v rozmeroch hracej plochy. 
MIDIcoolvolley hrajú len 4 hráči a hra-
jú na skrátenej hracej ploche. Finálo-

vému okresnému kolu žiačok aj 
žiakov predchádzali základné 
kolá. Zo základných skupín žia-
čok postúpili do finálového kola 
dievčatá zo ZŠ Partizánska, 
ZŠ  Gorazdova a  ZŠ Komen-
ského. Zo základných skupín 
žiakov postúpili do finálového 

kola chlapci zo ZŠ 
Duklianska, ZŠ Go-
razdova a  ZŠ Par-
tizánska. Finále sa 
odohralo v telocvični 
ZŠ Partizánska. Cel-
kové poradie na pr-
vých troch miestach 
- žiačky: 1. ZŠ Partizánska 
BN, 2. ZŠ Gorazdova BN,
3.  ZŠ Komenského BN. 
Žiaci: 1.  ZŠ Duklianska 

BN, 2. ZŠ Gorazdova BN, 3. ZŠ Par-
tizánska BN. Okresného kola sa spolu 
zúčastnilo 54 dievčat z ôsmich ZŠ náš-
ho okresu a 43 chlapcov zo siedmich 

ZŠ nášho okresu. Víťaznému družstvu 
dievčat zo ZŠ Partizánska, pod vede-
ním učiteľky A. Slovákovej, a chlapcov 
zo ZŠ Duklianska, pod taktovkou uči-
teľa M. Mišíka, srdečne blahoželáme 
a prajeme ďalšie úspechy v regionál-
nom kole, ktoré sa odohrá 11. apríla 
2024 v Prievidzi.  Milan Kráľ

Korčuliarska škola 2024

Okresné kolá v MIDIcoolvolley ZŠ

ZŠ DuklianskaZŠ Duklianska

ZŠ PartizánskaZŠ Partizánska
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SOM poslanec, 
mám názor... 

Mestské pozemky v prospech 
investora na úkor občanov

Na februárovom MsZ sa rokovalo 
o zámere predaja mestských pozemkov 
investorovi power point, s. r. o. pre pro-
jekt Bytový dom Dalia (4 poschodia, 71 
bytov, polyfunkcia na prízemí) pláno-
vaný na Svätoplukovej ul. v priestoroch 
budovy bývalej pošty a ďalších prevá-
dzok. Až zhruba 80 zo 120 potrebných 
parkovacích miest chce investor budo-
vať na mestských pozemkoch v okolí. 
Tie slúžia pre verejné parkovanie, par-
kovanie pre neďaleký činžiak s 55 byto-
vými jednotkami a ako dôležitá verejná 
zeleň. Pôvodný investor s  rovnakým 
zastúpením ešte v  roku 2021 prišiel 
s 3 variantmi realizácie: a) podzemné 
parkovanie a parkovanie na svojom po-
zemku bez potreby mestských pozem-
kov, b) parkovanie na svojom pozem-
ku vrátane prízemia bytového domu 
(teda bez polyfunkčných priestorov) 
a čiastočné parkovanie na mestských 

pozemkoch, c) čiastočné parkovanie na 
svojom pozemku a väčšina parkovacích 
miest na mestských pozemkoch.

V tom čase sa predaj pozemkov vylú-
čil a rokovalo sa iba o nájme. Už vtedy 
sme tvrdili, nech investor buduje, ale na 
svojom a nemá zaťažovať mestské po-
zemky svojimi parkovacími miestami 
na úkor zelene. V celom procese mesto 
rezignovalo na riadne rokovania poslan-
cov a občanov s investorom. No jasná 
väčšina v MsZ, žiaľ, rozhodla v prospech 
variantu c). Po zmene investora projekt 
ožil a zámer odpredaja pozemkov bol 
predmetom ostatného rokovania MsZ. 
V úvodnom slove primátor nepríjemne 
prekvapil tvrdením, že mesto nemá a ani 
v budúcnosti nebude mať financie na 
revitalizáciu tejto lokality na najväčšom 
sídlisku. Nájom už investorovi nestačil 
a tentokrát prišla priamo žiadosť o od-
kúpenie pozemkov. Argumenty, že po 

nájme zveľadené pozemky a vybudované 
parkovanie budú slúžiť aj verejnosti, po 
odpredaji zjavne padnú a zabudlo sa aj na 
prípadné vyvolané investície. Poslanecký 
návrh Petra Králika na stiahnutie tohto 
materiálu z rokovania MsZ bol značnou 
väčšinou odmietnutý a zámer odpre-
daja pozemkov schválený. Nepomohli 
argumenty našich poslancov ani hlas 
zástupcu vlastníkov neďalekých dotknu-
tých bytov. Hoci sám investor v žiadosti 
o odkúpenie žiadal len odpoveď v prime-
ranej lehote. Táto časť sídliska Dubnička 
je naozaj hanbou mesta, ale my tvrdíme, 
že nemusíme siahnuť po najhoršom 
možnom riešení, sme v tom ale v MsZ 
osamotení. Náš príspevok v plnom znení 
nájdete na FB stránke Pre Bánovce alebo 
nás môžete kontaktovať. O ďalších kro-
koch budeme informovať. 

poslanci Bieliková, Holý, Janáč, 
 Králik, Makový, Struhárová

Mesto Bánovce nad Bebra-
vou ako reakciu na vyššie 
publikovaný článok skupi-
ny poslancov pripomína, že 
v danom prípade na febru-
árovom zasadnutí MsZ bol 
schvaľovaný iba zámer pre-
daja (nie konečný predaj) 
mestských pozemkov v loka-
lite bývalej pošty investorovi, 
a to za účelom vybudovania 
parkovacích miest, ktoré by 
slúžili jednak pre budúcich 

obyvateľov bytového domu 
Dalia (cca 80 parkovacích 
miest), ale aj pre polyfunk-
ciu, a  teda aj pre verejnosť 
(cca 40 miest). V  poobed-
ňajších, večerných a nočných 
hodinách by potom týchto 
40 parkovacích miest bolo 
k dispozícii okolitým byto-
vým domom. Uvedených cca 
40 parkovacích miest pred-
stavuje oproti 14 aktuálnym 
parkovacím miestam znač-

ný nárast. Tento zámer in-
vestora odporučili schváliť aj 
všetky komisie pri MsZ, kto-
ré ho posudzovali (vrátane 
Komisie pre správu majetku 
mesta, kde predsedom tejto 
komisie je aj jeden z pánov 
poslancov podpísaných pod 
článkom). Uvedená lokalita 
dnes dostáva rôzne nelicho-
tivé prívlastky, najčastejšie 
býva označovaná ako „han-
ba Dubničky“. Je smutné, 

že práve najväčšie sídlisko 
v meste sa musí potýkať s ta-
kýmto investičným dlhom 
a nedostatočnou občianskou 
vybavenosťou. Realitou však 
je, že budovy v danej lokalite 
patria už niekoľko rokov sú-
kromným investorom, a teda 
ich ďalšie využitie je len v ich 
rukách. Preto by malo byť 
v záujme mesta využiť každú 
možnosť, ako danú lokalitu 
zrevitalizovať.  Vedenie mesta

Deň vody nám 22. marca 
2024 ponúka príležitosť za-
myslieť sa nad naším vzťa-
hom k vode, zdieľať informá-
cie o udržateľnom využívaní 
vody a podporovať ochranu 
vodných zdrojov. Voda je 

nevyhnutná pre život ako 
taký a je kľúčovým prvkom 
pre fungovanie celého sveta. 
Voda je vzácny zdroj, ktorý si 
vážime a staráme sa o ňu pre 
budúce generácie. Aj z tohto 
dôvodu sme sa rozhodli sym-
bolicky spustiť našu malú pit-
nú fontánku na námestí. Deň 
vody nám každoročne pri-
pomína, že je našou povin-
nosťou chrániť a zachovávať 
tento drahocenný zdroj pre 
budúcnosť našej planéty.

Hneď na druhý deň nás 
čaká aj Hodina Zeme, kto-
rá sa koná každoročne na 
jar a  je príležitosťou pre 
jednotlivcov a  organizácie 
prejaviť svoje záväzky voči 
ochrane planéty. Zapojenie 
sa do Hodiny Zeme môže 
byť jednoduchým spôso-
bom, ako ukázať solidaritu 
s ochranou životného pros-
tredia a podporiť dôležitosť 
udržateľného rozvoja. Aj naše 
mesto sa tradične zapojí do 

výzvy symbolického vypnu-
tia osvetlenia na našom ná-
mestí. Každý malý krok, ako 
je vypnutie svetiel na jednu 
hodinu, môže mať pozitívny 
dopad a posilniť povedomie 
ľudí o kritických otázkach ži-
votného prostredia. Nech je 
každá Hodina Zeme príleži-
tosťou pre zamyslenie sa nad 
našimi každodennými činmi 
a ich vplyvom na planétu, na 
ktorej žijeme. 

Tlačová správa mesta

Deň vody a Hodina Zeme 

Reakcia na názor poslancov k mestským pozemkom
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Dolná zem maľovaná štetcom a srdcom
V piatok 8. marca bol nie-

len Medzinárodný deň žien, 
ale konala sa aj vernisáž s me-
dzinárodnou účasťou v Galé-
rii Atelier Hlavina. Výstavu 
s názvom Dolná zem prišiel 
osobne otvoriť majster insit-
ného umenia zo srbskej Ko-
vačice, Ján Glózik. Narodil sa 
v roku 1957 a stal sa súčasťou 
ďalšej generácie Slovákov, kto-
rí prišli na úrodnú Dolnú zem 
v 18. storočí po definitívnom 
ústupe Turkov. Je pozoru-
hodné, ako si srbskí Slováci 
zachovávajú jazyk, zvyky, tra-
dície a folklór. Ich slovenčina 
je ľúbozvučná, nedotknutá 
jazykovými zlozvykmi našej 
doby. Akoby zakonzervovaná 
v čase pohládza ucho aj dušu. 
Rovnaké pohladenie prináša 
aj samotná tvorba autora. Mo-
tívom jeho obrazov je každo-
denný život dedinského člo-
veka. Zachytáva ho pri práci 
na poli, pri zábave, oddychu. 
S  úctou sa skláňa nad jeho 
prácou, starosťami aj rados-
ťami. Rád maľuje aj biblické 
a historické motívy.

Prvú samostatnú výstavu 
mal Ján Glózik v roku 1983 
a od roku 1989 sa stal členom 
Galérie insitného umenia. 
Príznačné pre jeho tvorbu je 
aj maľovanie veľkých impo-

zantných obrazov. Prvé také 
namaľoval k 190. a 200. vý-
ročiu založenia Kovačice. 
Oba obrazy znázorňujú 
cestu a príchod Slovákov na 
Dolnú zem. Pri príležitosti 
1150. výročia príchodu Cyrila 
a Metoda na Veľkú Moravu 
namaľoval veľkorozmerný 
obraz (250 x 480 cm) podrob-

ne mapujúci ich cestu. Za toto 
dielo vtedajší minister zahra-
ničných vecí Miroslav Lajčák 
odovzdal Jánovi Glózikovi 
striebornú plaketu za tvori-
vosť a propagáciu slovenského 

insitného umenia v Srbsku, za 
rozvoj slovensko-srbských 
vzťahov v  oblasti kultúry 
a prezentáciu Slovenskej re-
publiky v zahraničí. Tvorba 
Jána Glózika je vysoko oceňo-
vaná celosvetovo. Nie je mož-
né na tomto malom priestore 
spomenúť všetky ocenenia, 
ktoré za svoju tvorbu získal. 

Čo treba určite spomenúť, je 
jeho altruizmus. Často svoje 
diela daruje na charitatívne 
účely. Výťažkom z  preda-
ja ním darovaného obrazu 
podporil aj detský mobilný 
hospic Plamienok. Dobrosr-
dečnosť a láskavosť sú hlavné 
znaky autora, aj jeho obrazov. 
Preniesla sa do atmosféry, 
ktorá vládla na vernisáži. Pri-
šlo veľa hostí z  iných miest 
práve preto, že sa dozvedeli 
o výstave Glózikových diel. 
V programe vystúpili peda-
gógovia a žiaci z našej ZUŠ 
Dezidera Kardoša, tentoraz 
zahrali a zaspievali na ľudo-
vo-folklórnu nôtu. Ak ste 
ešte nenavštívili našu galériu, 
určite tak urobte práve teraz. 
Čakajú na vás nežno-krás-
ne a  zrozumiteľné obrázky, 
ktoré nemaľovala akade-
mická, študovaná a  učená 
umelecká ruka. Sú maľované 
srdcom veľmi skromného 
a  milého človeka. Výstava 
potrvá do 26. apríla. 

Text: Zuzana Bridová, 
 foto: Karol Korec

Jána Glózika

Beseda s Ľ. Pajtinkom o jeho novej knihe
Mestská knižnica Ľudovíta Štúra 

v stredu 13. marca 2024 opäť organizo-
vala pre širokú verejnosť besedu so spi-
sovateľom. Tentokrát do jej zrekonštruo-
vaných priestorov zavítal rodák 
z Podlužian a autor knihy Šíp-
kovské inferno Ľubomír Pajtin-
ka, ktorý sa okrem písania celý 
život venuje školstvu a vzdelá-
vaniu pedagógov. Pred samot-
ným začiatkom sa spoločenská 
miestnosť knižnice zaplnila do 
posledného miesta návštevník-
mi rôznych vekových kategórií, 
od staršej, cez strednú generá-
ciu a prišlo aj pár žiakov zo ZŠ 
Gorazdova spolu s  ich učite-
ľom dejepisu. V úvode podu-
jatie otvorila Veronika Palušová, ktorá 
všetkých privítala a následne predstavila 
hosťa. Ľubomír Pajtinka má veľmi pestrý 
a bohatý pracovný život. Rovnako jeho 
rozprávanie o  tom, ako vznikla nová 
kniha je veľmi zaujímavé a pútavé, preto 

vám autora priblížime v rozhovore, kto-
rý uverejníme v niektorom z najbližších 
vydaní. „Táto kniha má v sebe isté uni-
verzum, odkrýva vojnový príbeh, ktorý sa 

mohol odohrať v ktorejkoľvek rodine, ale 
aj dedine na Slovensku. Je to príbeh o osu-
doch viacerých ľudí, ktorí prežili a zaží-
vali vojnu. Ja som chcel dať touto knihou 
istú poctu práve týmto ľuďom, tým bež-
ným ľudom, ktorí nemali v rukách žiad-

ne zbrane, ale bojovali svojím dobrom za 
to, aby vojna skončila a mali normálny 
život,“ prezradil autor dôvod, prečo sa 
rozhodol napísať Šípkovské inferno. Na 

besede veľmi pútavo rozprával 
o neznámom vojnovom príbe-
hu a o udalostiach v malej de-
dinke Šípkov v našom okrese. 
Vyzval aj prítomných, aby sa 
viac zaujímali o  svoje okolie 
a o históriu, prípadne si spísali 
prinajmenšom svoju rodinnú 
históriu, či históriu svojho byd-
liska, aby tak zostalo čo najviac 
informácií pre budúce generá-
cie. Samozrejme, pri pátraní po 
našej histórii je potrebné okrem 
ústneho podania potvrdiť si 

mozaiku príbehov aj dokumentmi v ar-
chívoch. V našom okrese je ešte veľa za-
ujímavých miest, o ktorých ešte možno 
všetko nevieme, treba ich odkrývať. Ve-
ríme, že sa o takých ešte veľa dozvieme. 

Text a foto: Lenka Karasová
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Škrupinky a TŠ Liberta na súťaži Pohyb bez bariér
V sobotu 2. marca 2024 

Centrum voľného času 
žilo a vycestovalo za tan-
com. Zúčastnilo sa celo-
slovenskej tanečnej sú-
ťaže v Žiline „Pohyb bez 
bariér“. Prvýkrát si túto 
skvelú atmosféru vyskúša-
li aj naše Škrupinky, pod 
vedením riaditeľky CVČ 
Miriam Kiripolskej. V ka-
tegórii znevýhodnených 
skupín si vytancovali za-
slúžene 1. miesto. No, čo 
je asi omnoho dôležitejšie, 
patrili im srdcia a obdiv 
všetkých divákov v Dome 
odborov, ktorí im venovali 
vrúcny „standing ovation”. 
Spolu s nimi celú sobotu 
pretancovali aj dievčatá 
z tanečného štúdia Liber-
ta, pod vedením trénerky 
Kamily Švachovej.

V sobotu ráno o 5.15 h 
v y raz i l a  z   B ánov ie c 
50-členná autobusová 
výprava. Všetky naše ta-
nečníčky podali nádher-

né a  precítené tanečné 
výkony a tu sú výsledky: 
Prvé miesto získali naj-
mladšie dievčatá z Liber-
ty 1A v  kategórii Open 
Mini DVK s  choreogra-
fiou Candy Store. Na štvr-
tom mieste sa umiestnili 
dievčatá z Liberta 2A+2B
v kategórii Open formá-

cia DVK s choreografiou 
Skate Girls Gang. Prvé 
miesto získali aj dievčatá 
z  Liberta 3A v  kategórii 
Contemporary formá-
cia JVK s  choreografiou 
Train Wreck. V  kategó-
rii Contemporary Duo 
JVK si druhé miesto vy-
bojovali Miška a  Siska 

s  ich úžasnou premiérou 
vlastnej tvorby Daylight. 
Tretie miesto v kat. Con-
temporary Duo JVK ob-
sadili tiež s  perfektnou 
premiérou vlastnej tvorby 
Rescue Tamarka a Jasmín-
ka. Celá naša Liberta 3A 
získala postup na WDA 
World Championship 
v  maďarskej Budapešti. 
Tieto najstaršie dievča-
tá sa zúčastnili 16. mar-
ca 2024 ďalšej súťaže, 
slovenskej kvalifikácie 
v Bratislave na majstrov-
stvá sveta „DanceStar“ 
v  chorvátskom Poreči. 
Ďakujeme a gratulujeme 
celej súťažnej výprave za 
krásne výsledky, rodičom 
za pomoc a podporu po-
čas celého dňa a hlavne, za 
jeden nádherný spoločný 
deň plný radosti, šťas-
tia a  priateľstva… lebo: 
„Tancujem tak vášnivo 
ako ľúbim.“ 
Tanečné štúdio Liberta, CVČ
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V sobotu 2. marca sa v našej Mest-
skej športovej hale stretli dlhoroční 
basketbaloví rivali Bánovce a Parti-
zánske. Zápas mal jasného favorita. 
No po nedohranom zápase v Parti-
zánskom, visel vo vzduchu otáznik, 
či sa nezvládnuté emócie nepostarajú 
o nešportové momenty. Našťastie, ne-
stalo sa tak. Na zápas si našlo cestu sto 
divákov a táto utešená divácka kulisa, 
bola svedkom nie príliš presvedčivého 
víťazstva našich hráčov.

Skóre otvoril po peknom prieniku 
Gajdoš. Následne Tomáš Predný spod 
koša zaznamenal dva body, a keď sa 
k nemu pripojil Gajdoš vyhrávali sme 
6:0. Zdalo sa, že zápas sa ponesie v zna-
mení našej hegemónie, ale zverenci tré-
nera Urbana v útoku zahodili niekoľko 
príležitostí, čím postavili hostí na nohy. 

Partizánske zaknihovalo svoj prvý bod 
až v piatej minúte z trestného hodu. 
Bánovce si v priebehu celého stretnutia 
udržiavali náskok, ale ich prechodová 
fáza bola pomalá. Tréner domácich dal 
opäť príležitosť aj mladým 15-ročným 
odchovancom klubu, Jakubovi Vaško-
vi a Simonovi Urbanovi, ktorí oživili 
hru. Talentovaný Urban vďaka svojej 
rýchlosti robil súperom problémy, bol 
viackrát faulovaný a v prvých minú-
tach druhej štvrtiny zo 4 trestných 
hodov 3 premenil. Vzápätí Vaško za-
znamenal dva body, navyše po koši 
17-ročného Gogu sme zvýšili náskok 
na 20:11. Partizánske však úspešnou 
dvojkou a trojkou skresali stav stretnu-

tia na 20:16. Odpovedali sme šnúrou 
desiatich bodov, ktoré priniesli pokoj 
do našich radov. V druhom polčase 
sme na Partizánske vyrukovali s celo-
plošným pressingom, vďaka ktorému 
sme výsledkovo odskočili na 39:23. 
Tempo hry v tejto fáze zápasu začalo 
upadať. Družina trénera Urbana v po-
slednej štvrtine už len kontrolovala vý-
voj stretnutia a zápas nakoniec doviedli 
do víťazného konca 67:44. V drese Bá-
noviec dostali príležitosť všetci hráči, 
a každý jeden z nich sa aj zapísal do 
streleckej listiny. Body BBK: P. Gajdoš 
14, S. Repa 10, J. Vaško 9, Simon Urban 
8, J. Jánošík 6, T. Predný 6, Samuel Ur-
ban 5, S. Goga 5, P. Predný 4. Tréner: 
Ján Urban. TH: 22/7. Štvrtiny: 13:6, 
19:15, 15:9, 20:14. Rozhodcovia: Hofe-
rica, Buchala.  (tp, aj)

Derby pre našich basketbalistov
BBK - TJ Iskra Parti-
zánske 67:44 (32:21)

Ďalšie skvelé úspechy našich mladých 
zápasníčok a zápasníkov

DIEVČATÁ OPÄŤ 
ZBIERALI MEDAILY 

Naše zápasníčky sú v hod-
notení juniorských družstiev 
najlepšie na Slovensku. Vy-
plýva to z  výsledkov maj-
strovstiev Slovenska, ktoré 
sa v druhý marcový víkend 
uskutočnili v Snine. Dievčatá 
nedávno bojovali o medaily 
medzi seniorkami, no v sobo-
tu 9. marca sa predstavili na 
domácom šampionáte v ka-
tegórii junioriek. Na republi-

kovom šampionáte sa najviac 
darilo Silvii Piklovej, ktorá 
po bojovnom výkone porazila 
svoje súperky a stala sa maj-

sterkou Slovenska. Druhé
miesta si vybojovali Michaela
Tuchyňová a  Martina To-
mašková. Zuzana Tuchyňo-
vá si z východného Slovenska 
odniesla bronzovú medailu.

EROS A MATYÁŠ 
JUNIORSKÍ 

VICEMAJSTRI 
SLOVENSKA

Na východe Slovenska 
v Snine, sa v druhý marcový 
víkend uskutočnili aj Maj-
strovstvá Slovenska v zápa-

sení juniorov. V sobotu sa 
na žinenkách súťažilo vo 
voľnom a v nedeľu v grécko-
rímskom štýle. Vo voľnom 

štýle si medailu vybojoval 
len Matyáš Filo. V  hmot-
nosti do 86 kg získal bron-
zovú. Nepopulárne štvrté 
miesto obsadil Adam Janov-
čík. Bodované 5. miesto zís-
kali Eros Čelechovský
a Denis Lastovica. Mi-
chal Števica nepostúpil 
do bojov o  bodované 
priečky.  Nedeľňajší 
gréckorímsky štýl pri-
niesol pre Bánovčanov 
lepšie výsledky, o čo sa 
postarali Eros Čele-
chovský a Matyáš Filo. 
Obaja si vo svojich kategó-
riách vybojovali tituly vice-
majstrov Slovenska. Bodova-
né 5. miesto obsadil Denis
Lastovica. Naopak Michal 
Števica a  Adam Janovčík 
skončili v poli porazených.

PIHÍK A SLIEPKA 
MAJSTRAMI 
SLOVENSKA

Dunajská Streda bola 
2. marca dejiskom Majstrov-
stiev Slovenska v  zápasení 
starších žiakov. Takmer stovka 

súťažiacich si zmerala sily vo 
voľnom štýle. V štartovom poli 
sa opäť raz vo veľmi dobrom 
svetle ukázali aj reprezentanti 
MZK Bánovce, keď Branislav
Sliepka a Mário Pihík ostali 

neporazení a získali majstrov-
ský titul. Jedinú prehru, až vo 
finále, zaznamenal Nathaniel
Adamkovič, ktorý sa stal vi-
cemajstrom Slovenska. Cen-
ný bronzový kov si vybojoval 
Svetozár Trnovský. Bodované 
umiestnenie, štvrté miesto, ob-
sadil Vladimír Rác. Kristián 
Hollán, Samuel Škultéty a Sa-
muel Hanko sa neprebojovali 
do záverečných kôl. V celko-
vom hodnotení družstiev len 
o jediný bod ušlo prvé miesto 
našim zápasníkom, tí skončili 
na treťom mieste.  (aj, mu)
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Štyri stretnutia, rovnaký počet 
výhier. To je bilancia dvoch žiac-
kych a  dvoch  dorasteneckých tí-
mov futbalového Spartaka, v úvod-
ných ligových stretnutiach jari. 
Vstup do druhej polovice sezóny 
zvládli naši mladí futbalisti bez 
zakopnutia. Víťazný víkend, ktorý 
prišiel okamžite po štvormesačnej 

súťažnej prestávke,  je výsledkom 
kvalitnej zimnej prípravy.

14. KOLO - III. LIGA SD U19+ MD 
U17 HUMMEL ZSFZ : U19 (st. dorast): 
Záblatie – MFC Spartak 0:3 (Divéky 2, 
D. Marko) aktuálne 7. miesto v tabuľke 
(18b/31:33). U17 (ml. dorast): Záblatie 
- MFC Spartak 0:8 (Herian 3, O. Hin-
ca 2, J. Hinca, Bacho, Makovník) ak-

tuálne 5. miesto v tabuľke (23b/42:29). 
16. KOLO - II. LIGA SŽ U15+ MŽ U13 
HUMMEL ZSFZ: U15 (st. žiaci): MFC 
Spartak – Slovan Galanta 4:1 (Kšiňan 
2, Bujna, Scheer) aktuálne 9. miesto 
v tabuľke (19b/26:34). U13 (ml. žiaci): 
MFC Spartak – Slovan Galanta 3:1
(Duranka 2, Klačko) aktuálne 7. miesto 
v tabuľke (27b/34:23).  (mš)

Vydarený vstup mládeže do jarnej časti sezóny

Cestovateľský festival HORY, CESTY, ĽUDIA
V sobotu 2. marca 2024 sa 

už po 22-krát zišli milovníci 
hôr, cestovania a stretávania 
sa so zaujímavými ľuďmi na 
tradičnom festivale HORY, 
CESTY, ĽUDIA, ktorý sa 
konal v  bánovskom Mest-
skom kultúrnom stredisku.

Svoje filmy na festivale 
prezentovali aj Bánovča-
nia. Lucia a  Michael Kada
tvoria manželský pár. Lucia 
pochádza z Bánoviec a Mi-
chael z Francúzska. Za svoju 
najdôležitejšiu cestu obaja 
považujú dobrovoľnícke dob-
rodružstvo v africkej Ugan-

de, kde zažili neopakovateľné 
dobrodružstvá s malými Af-
ričanmi a aj v safari. Prišli po-
rozprávať o ich výlete v cyk-
listickom raji Lago di Garda 
v Taliansku, kde sa chcú ur-
čite ešte vrátiť. Pavol Rusnák

pochádza z Uhrovca, najrad-
šej cestuje so svojou manžel-
kou a spôsobom organizova-
ných podujatí a výletov. Za 
svoj najväčší cestovateľský 
zážitok považuje výstupy na 
Kilimadžáro, Trigľav a zimný 
Gerlachovský štít. Najradšej 
sa však vracia do Vysokých 
Tatier a okolia Bánoviec. Na 
festivale porozprával o jeho 
výstupe na najvyšší vrch 
Atlasu a  Maroka - Džabal 
Toubkal. Ďalším prezentujú-
cim Bánovčanom bol Adam 
Kmeť, ktorého prvý väčší sa-
mostatný výlet bol mesačný 

pobyt v Anglicku. Najradšej 
cestuje so svojou ženou Ivet-
kou ich dodávkou menom 
Rudy. Každý rok sa vracia 
do chorvátskej Paklenice. 
Ponúkol svoju prezentáciu 
s názvom 36 pohľadov na ly-

žovačku v Japonsku. Rád obja-
vuje nové miesta a učí sa nové 
veci, to je dôvodom jeho ces-
tovania. Svoje cestovateľské 
zážitky prezentovali divákom 
aj účastníci z rôznych kútov 
Slovenska aj zo zahraničia. 
Všetky príspevky boli pred-
metom diváckej hlasovacej 
súťaže, v ktorej najviac hlasov 
získala prezentácia Zuzany 
Habáňovej (ČR) s  názvom 
Sierra Leone – africká kráska 
s krvavou pověstí. Víťazka si 
s neskrývanou radosťou cenu 
– sošku Autovtáka prevzala 
z rúk primátora mesta Róber-
ta Gašparíka, ktorý tiež veno-
val aj odovzdal hlavnú cenu 
tomboly. V  programe boli 
zaradené aj dva pútavé filmy 
známeho slovenského kame-
ramana Rasťa Hatiara. Plná 
sála návštevníkov bola dôka-

zom vynikajúcej úrovne tejto 
stálice medzi kultúrno-spo-
ločenskými podujatiami náš-
ho mesta. Poďakovanie patrí 
Klubu slovenských turistov 
na čele s  Mariánom Cho-
vancom, dramaturgovi Bra-
nislavovi Štefánikovi, ktorý 
každoročne pre návštevníkov 
vyberá tie najzaujímavejšie 
cestovateľské príbehy, Anto-
novi Balažovičovi, ktorý sa 
stará o technické zázemie fes-
tivalu a spracovanie príspev-
kov, a, samozrejme,  Mest-
skému kultúrnemu stredisku 
Bánovce nad Bebravou, kde 
sa podujatie každoročne odo-
hráva. Ďalší ročník je na-
plánovaný tradične na prvú 
marcovú sobotu v roku 2025, 
na ktorý vás už teraz srdečne 
pozývame.  Text a foto: 

 Katarína Klobučníková

Vo Zvolene sa v  sobotu 2. marca uskutočni-
li Majstrovstvá Slovenska v karate jednotlivcov aj 
družstiev. Z nášho Klubu karate Trend cestovala 
na šampionát 5-členná výprava a tej sa domov po-
darilo priniesť tri medaily! Najcennejšiu, zlatú me-
dailu získal tréner Peter Bežák, vďaka čomu sa stal 
majstrom Slovenska v kategórii kata seniori nad 45 

rokov. Navyše v tejto kategórii získal Michal Garec
bronzovú medailu. V kategórii kata družstvá získa-
li naši chlapi - tréner Peter Bežák, Michal Garec
a Jozef Gabrhel bronzovú medailu. Za bojovnosť 
a reprezentáciu na republikovom šampionáte si 
uznanie zaslúžia aj sestry Soňa a Alica Nikové, kto-
rým sa nepodarilo získať žiadny cenný kov.  (aj, pb)

Peter Bežák opäť majstrom Slovenska

Lago di GardaLago di Garda, foto: L. Kada, foto: L. Kada

R. Gašparík, Z. Habáňová, M. ChovanecR. Gašparík, Z. Habáňová, M. Chovanec
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Rozhovor s rodákom z Bánoviec
Michal bol už ako dieťa 

veľmi všestraný. Popri škole 
sa venoval hokeju, futbalu 
a  pôsobil vo folklórnom 
súbore Bukovina ako hus-
lista. Varenie ho nelákalo, 
až kým sa nedozvedel, že 
jeden z  jeho hokejových 
idolov Žigmund Pálffy je 
vyučený kuchár. Doma 
s výberom odboru na stred-
nej škole – kuchár nadšení 
neboli, no on si šiel za svo-
jím snom. Dnes nemá nikto 
pochybnosti o tom, že mla-
dý chalan si vtedy vybral 
správne. Tento rok oslávi 
40 rokov, no už teraz má za 
sebou množstvo úspechov. 
Varí pre prezidentov, ho-
kejistov, hercov, spevákov 
i deti v letnom tábore, a už 
10 rokov varí v Teleráne. Do 
ktorej reštaurácie prišiel 
pracovať, tá sa stala nová-
čikom v gurmánskom reb-
ríčku... V  rozhovore nám 
porozprával o tom, ako sa 
vypracoval na uznávané-
ho šéfkuchára, no najmä, 
v čom spočíva výnimočnosť 
jeho receptov.
 Aké boli tvoje kuchárske 
začiatky a  čo by si odpo-
ručil mladým, ktorí chcú 
pracovať v gastronómii?

Počas strednej školy som 
každý druhý týždeň praxo-
val v  reštaurácii v  Bánov-
ciach, kde som už po prvom 
ročníku brigádoval celé letné 
prázdniny a  ako 16-ročný 
som pomáhal na svadbách. 
K učňovským trom rokom 
som si dorobil aj nadstavbu, 
čo, poviem úprimne, mi ale 
moc nepomohlo k  tomu, 
kde som dnes. Aj mladým, 
ktorí sa učia v tomto odbore 
vravím, že musia najmä veľa 
praxovať, ale niektorí sa rad-
šej idú flákať, idú k doktoro-
vi, takto však nič nedosiahnu. 
Na druhej strane je dôležité, 
aby aj samotná prax nebola 
len o tom, že budú žiaci iba 
škrabať zemiaky a  umývať 
riad. Treba, aby si vyskúša-
li všetko. Po piatich rokoch 
v tejto reštaurácii som bol so 

svojimi zručnosťami veľmi 
spokojný, no chcel som vy-
skúšať niečo nové. Šiel som 
do inej reštaurácie v našom 
meste, kde som ale na moje 
veľké prekvapenie zistil, že 
vlastne nič neviem.
 Čo ti najviac pomohlo 
vypracovať sa na známeho 
šé� uchára?

Hlavne to bola moja sna-
ha sa neustále vo varení zdo-
konaľovať. Veľmi dôležité 
je priznať si, kde má človek 
medzery, a potom už len in-

tenzívne pracovať na ich od-
stránení. Samozrejme, je to 
aj o kreativite a nebáť sa skú-
šať aj na prvý pohľad blázni-
vé kombinácie. V čase, keď 
som začínal, neboli tuto-
riály o varení na internete 
také rozšírené ako dnes. 
Ja som si musel kúpiť ku-
chársku knihu, ktorá v tom 
čase stála 1 000 slovenských 
korún, čo bola vtedy sluš-
ná investícia. Vždy ma tiež 
posunulo to, prísť do novej 
reštaurácie a  nadobudnúť 
nové skúsenosti.
 Kam smerovali tvoje 
kroky z  Bánoviec a  kedy 
si začal byť známy medzi 
gurmánmi?

Po odchode z  Bánoviec 
som pracoval ešte v niekoľ-
kých reštauráciách. No veľ-
mi cennou skúsenosťou pre 

mňa bolo pracovať vo vtedy 
vychýrenej reštaurácii De-
dinka v Trenčianskych Tepli-
ciach. Neskôr v nitrianskom 
hoteli Zlatý kľúčik, tam som 
mal možnosť spoznať vyššiu 
gastronómiu. Práve v Nitre 
ma oslovil majiteľ Gašpe-
rovho mlynu v Batizovciach, 
ktorý hľadal šéfkuchára. 
Jeho ponuku som prijal 
a odsťahoval sa z Bánoviec 
do Tatier, kde sme s majite-
ľom nastavili celý koncept 
reštaurácie, no začiatky boli 

ťažké. V  kuchyni som bol 
najskôr sám. Hosťom som 
navaril, odprezentoval som 
im jedlo a ešte som upratal 
celú kuchyňu. Moje jedlá sa 
rýchlo dostali do povedo-
mia milovníkov gurmán-
skych zážitkov a reštaurácia 
sa dostala aj do bedekrov. 
Prišli mi ponuky na účin-
kovanie v rôznych televíz-
nych programoch o varení 
a pod. Oslovil ma aj spevák 
Robo Papp, či by sme ne-
napísali knihu receptov pre 
DM drogériu, s ním spolu-
pracujem na rôznych pro-
jektoch doteraz.
 Ľudia vyhľadávajú 
tvoje kuchárske umenie, 
častými hosťami sú aj 
hokejisti z Dukly Trenčín. 
Varil si na oslave štyrid-
siatky Mariána Hossu, 

aj pre šiestich držiteľov 
Stanley Cupu. V  čom je 
tajomstvo tvojho úspechu, 
čím sú výnimočné tvoje 
recepty?

Veľmi ma baví objavovať 
nové kombinácie a, najmä, 
tradičná slovenská kuchyňa, 
ktorú sa snažím robiť na mo-
dernejší spôsob. Rád skúšam 
nové veci. Inšpiráciu hľadám 
aj v starých kuchárskych kni-
hách z minulého storočia ale 
aj starších. Našiel som v nich 
veľa zaujímavých receptov, 
či surovín, ktoré sú zazná-
vané (napr. krupoto - rizoto 
z jačmenných krúpov, ktoré 
bývali kedysi súčasťou našej 
kuchyne, no akosi sa na ne 
pozabudlo). Spájam rôzne 
chute (napr. oškvarkové pa-
gáče so slivkovým džemom), 
mojím heslo je, čo sa robí na 
sladko sa môže robiť aj na 
slano a naopak (napr. mar-
huľovo-levanduľová omáč-
ka k teľacine). Svojich hostí 
rád prekvapujem aj tým, že 
klasickým jedlám okrem 
nových kombinácií chutí 
pridám aj netradičný vzhľad 
(napr. granadír inak – ako 
guľa v  panko strúhanke). 
Veľmi dbám aj na čerstvosť 
a kvalitu surovín, spolupra-
cujem s  malými farmami 
a  poctivými výrobcami. 
Snažím sa tiež vyrábať svoj-
pomocne niektoré prísady 
ako šípkový džem, vlastný 
chlieb a ďalšie.
 Aký bol tvoj návrat späť 
do Bánoviec?

Po dvoch rokov v  Bati-
zovciach ma to lákalo do-
mov, do Bánoviec, kde sme 
organizovali gastronomické 
plesy s najlepšími slovenský-
mi šéfkuchármi a hral nám 
tam napríklad Čechomor či 
Robo Papp. Otvoril som si aj 
malú reštauráciu Diva, ktorá 
sa pomerne rýchlo dostala aj 
na gurmánsky bedeker, vďa-
ka ktorému sa o nás dozve-
deli hostia zo širokého oko-
lia. Snažili sme sa ponúknuť 
v našom meste niečo nové, 

Michalom Škorcom 
uznávaným šéfkuchárom

Michal Škorec, Michal Škorec, foto: Ľuboš Pilc (Pravda)foto: Ľuboš Pilc (Pravda)

pokračovanie na 13. strane
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nové kulinárske zážitky, no 
po niekoľkých rokoch sme 
museli zavrieť, keďže sme 
mali problémy s neustále sa 
meniacimi podmienkami 
prenájmu priestorov.
 Kde momentálne pôsobíš 
a  akých projektov si 
súčasťou?

Momentálne pracujem 
v  Účelovom zariadení les-
nej pedagogiky a rekreácie 
Antonstál, známom aj ako 
poľovnícky zámok An-
tonstál, ktorý sa nachádza 
v  krásnej prírode Bielych 
Karpát neďaleko Nemšo-
vej. Zariadenie patrí Lesom 
Slovenskej republiky, dlho 
bolo verejnosti neprístupné, 
no v posledných rokoch sa 
u nás konajú rôzne firemné 
a súkromné podujatia, ako 
aj letné tábory, škola v príro-
de. Tretí rok sa tu tiež koná 
Zimný festival jedla, ktorého 
sa zúčastňujem, a na ktorý 
sme mali minulý rok takmer 
400 rezervácií a zaradili sme 
sa tak do trojice najúspeš-
nejších festivalových reštau-
rácií na celom Slovensku. 
Popri práci v poľovníckom 
zámočku som súčasťou Ško-
ly varenia vo Svätom Jure, 
kde mám tri vlastné kurzy 
a v rámci tejto školy sa tak-
tiež zúčastňujeme projektu, 
kde školíme kuchárky zo 
školských jedální. Ja mám 
na starosti Trenčiansky kraj. 

Pravidelne varím už 10 ro-
kov v Teleráne na Markíze, 
mám vlastnú firmu, ktorá 
zabezpečuje catering na rôz-
ne podujatia.
 Aké ocenenia a  úspechy 
si dosiahol ako kuchár?

V hodnotiacom rebríčku 
Trend TOP šéfkuchári som 
bol sedem rokov v prvej 20. 
V portáli Gurmáni šesť ro-
kov v prvej 20 a dvakrát aj 
v prvej desiatke najlepších 
kuchárov. Na súťaži Žilinská 
gastronomická jeseň som sa 
v roku 2015 v rámci disciplí-
ny Teplá kuchyňa umiestnil 
na druhom mieste a v rámci 
kategórie Pekár senior, kde 
bolo potrebné prezentovať 
sa dvomi kusmi chleba pri-
pravenými tradičným spô-
sobom, som bol na prvom 
mieste a získal tak pomysel-
né zlato.
 Kde vidíš rezervy v  slo-
venskej gastronómii?

Hovorí sa o tom často. Ide 
o to, že v slovenských reštau-
ráciách či iných gastro-pre-
vádzkach majú Slováci ten-
denciu mať hrubé jedálne 
lístky a snahu variť všetko, 
ale nič poriadne. Preto je 
dobré mať iba zopár jedál, 
ale kvalitne pripravené.
 Na záver nám prezraď, 
aké jedlá máš rád, čo robíš 
vo voľnom čase a aké máš 
ešte plány?

Mám veľmi rád mäso 
v akejkoľvek úprave, najrad-

šej pečený bôčik, kapustu 
a knedľu. Zo slovenskej ku-
chyne alebo skôr českoslo-
venskej mám rád tradičné 
husté polievky, fazuľovú, dr-
žkovú, kapustnicu a guľáše. 
Nepohrdnem haluškami. Zo 
zahraničnej mám rád všet-
ko okrem rýb a  morských 

plodov. Pizzu tiež nevyhľa-
dávam. Keď mám voľno, 
snažím sa čo najviac oddy-
chovať, keďže mám čoraz 
viac práce. Stále sa venujem 
hokeju, no teraz ako fanúšik. 
Rád by som napísal knihu 
ako pripravovať divinu. 

Lenka Karasová

Suroviny na 2 por-
cie: 300 g kačacích 
pŕs, 200 g malín, 1 
pomaranč, 1 citrón, 
Worchester omáčka, 
horčica, hnedý cukor, 
2 dcl červeného vína, 
10 g sušených húb, 
200 g uvarených ze-
miakov, 1 vajce, 100 g 
polohrubej múky, olej, soľ, čierne mleté korenie, ci-
buľa, cesnak. Postup: Kačacie prsia narežeme na koži 
priečne a aj pozdĺžne tak, aby vznikli menšie štvor-
čeky a dobre osolíme. Sprudka opečieme z oboch 
strán a dáme piecť do rúry cca na 180 stupňov na 
10 minút. Omáčka: Citrónovú a pomarančovú kôru 
opečieme na sucho a pridáme hnedý cukor, maliny, 
Worchester omáčku, šťavu z pomaranča a polovice 
citróna. Po chvíli zalejeme červeným vínom. Pova-
ríme, ochutíme soľou a korením. Šúľance: Z uvare-
ných zemiakov, múky a vajíčka pripravíme klasické 
šúľance, ktoré uvaríme vo vriacej vode. Na výpeku 
z kačacích pŕs orestujeme cibuľku, cesnak a pridáme 
uvarené huby (počas sezóny môžu byť aj čerstvé) 
osolíme a okoreníme. Na kačku so šúľancami pridá-
me huby a zjemníme studeným maslom.

Kačacie prsia na pikantnej malinovej 
omáčke s dubákovými šúľancami

RECEPT

V 17. stretnutí sezóny zaknihova-
li naše hádzanárky cenné víťazstvo. 
Na horúcej pôde v Zlatnej na Ostro-
ve si poradili s domácimi hráčkami, 
tie po bojovnom výkone porazili 
30:27. Po presných zásahoch Au-
jeskej s  Božikovou sme v  85. se-
kunde stretnutia vyhrávali 0:2, no 
na začiatku 8. minúty bolo manko 
zmazané. To, keď Kincs vyrovnávala 
na 5:5. O minútu neskôr po zása-
hoch Kováčikovej a  Líškovej sme 
opäť boli v dvojgólovej výhode, ale 
zásluhou Horváthovej hostky opäť 
vyrovnali, tentokrát na 7:7. Dievčatá 
trénera Makýša si aj do tretice doká-

zali vypracovať dvojgólový náskok. 
Prišli oň tri sekundy pred koncom 
prvého dejstva, keď Kasznárová zní-
žila na polčasových 14:15. Hneď po 
zmene strán Józanová poslala do-
máce hádzanárky do vedenia, keď 
upravila stav stretnutia na 16:15. 
Našťastie, hernú pasáž, v ktorej sa 
lámal chlieb, zvládli lepšie naše 
dievčatá. Do 46. minúty si vypra-
covali trojgólové vedenie 21:24, čím 

položili základ svojho neskoršieho 
víťazstva. Napriek nepriaznivému 
stavu domáce neskladali zbrane, no 
v samom závere zmarila ich snahu 
na obrat Kováčiková. Po jej dvoch 
presných zásahoch v  rade sa pre-
pisovalo skóre stretnutia na 26:30. 
V  polovici 59. minúty Olajosová 
zo sedmičky už len skorigovala vý-
sledok zápasu na konečných 27:30. 
HK SOKOL: K. Škvareninová – L. 
Cíferská , I. Michaličková, Z. Galko-
vá 8/2, Ch. Aujeská 4, D. Krajčíko-
vá 3, K. Božiková 4, J. Líšková 4, A. 
Ráciková 2, V. Kováčiková 5, tréner: 
R. Makýš.  (mp, aj)

Bánovské hádzanárky opäť zvíťazili
Zlatná na Ostrove - 

Sokol Bánovce 
27:30 (14:15)
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SPOLOČENSK Á 
KRONIK A

• Eva Kobidová, r. Galková *1945

Opustili násOpustili nás

Sme tu pre vás v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet
pohrebné služby

vlastná výroba živých vencov a kytíc
0914 327 411, pohrebnictvo@tedos.sk

(Cena za kompletný smútočný obrad od 590 €)

POHREBNÁ SLUŽBA

non-stop  0911 132 630

Ráno som si čírou náhodou vypočula 
v rádiu príspevok o vode. Blíži sa Sveto-
vý deň vody (22. marec), a tak jej treba 
vzdať úctu. Venovať jej náležitú pozor-
nosť. Pripomínať si, aká je pre náš život 
nevyhnutná, pretože my ju vnímame 
ako samozrejmosť. Je tu a bude to tak 
navždy. Cestou do práce mi kvapky 
dažďa klopkali na dáždnik a snažili sa 
držať môj krok v požadovanom rytme. 
Ich snaha bola márna - musela som to-
tiž preskakovať kaluže. Vdychovala som 
zhlboka vlhký vzduch, poumývaný tými 
kvapkami, čo tak samozrejme padali 
z neba. Tak sa voda vpíjala do mojej 
mysle a  podvedomia už od skorého 

rána. Celý deň bola so mnou v pohári 
na pracovnom stole. Z rádia zrazu za-
znelo „Chcem sa z teba napiť, šaty od-
hoď preč.“ Môže toto byť náhoda? Keď 
som po návrate domov zapla notebook, 
naskočila mi automatická tapeta poza-
dia s nádherným vodopádom v pozadí. 
V sprche som si užívala jej teplé, očist-
né objatie. Napokon ma uspával zvuk 
umývačky riadu prichádzajúci z ku-
chyne. Trysky rozposielali vodu až do 
môjho sna. Potrebujeme ťa, milá voda, 
no nie vždy si ťa vážime. Míňame ťa bez 
rozmyslu a hazardujeme s tvojou dob-
rotou. Museli by sme veľmi vysmädnúť, 
aby sme naozaj pochopili.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Filmový klub Kas-
sandra vás pozýva vo 
štvrtok 21. marca 2024 
o 19.00 h do činorodé-
ho priestoru Ži:va na 

čiernobielu komédiu 
z  tohto i  onoho sve-
ta - Na ceste s mamou. 
Vstupné: 5 €, s preuka-
zom FK 3 €.  (vp)

Film „Na ceste s mamou“ 
vo filmovom klube Kassandra

Oznam plavárne
Správa majetku mesta informuje, že 
počas veľkonočných sviatkov bude 
krytá plaváreň Bánovce n. B. pre ve-
rejnosť otvorená v bežných otvára-
cích hodinách okrem Veľkonočné-
ho pondelka (1. apríla 2024), kedy 
bude ZATVORENÁ.  Oznam MsÚ
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OBČIANSKA INZERCIA
 Predám zámočnícký zverák 
s prac. stolom, el. kosačku 220 V, 
380 V. El. bojler na vodu 220 V, 
80 l, el. brúsku (pro� ) na ostrenie 
retiazok na motorové píly. 
Zachovalý dámsky e-bike, kombi 
sporák, automatickú práčku. 
Sporák na pevné palivo, kachle 
Peterky. Rôzne zámočnícke 
náradie. Tel. 038/ 760 33 11.

 Som 68-ročný rozvedený, 
nealkoholik, nefajčiar. Hľadám 
si priateľku na vážny a  trvalý 
vzťah, od 60 do 75 rokov. Bánovce 
a širšie okolie. Tel. 0907 039 550.

Servis chladničiek, mrazničiek 
a gastro chladenia, 0944 07 00 07, BN

Servis plastových okien, nastave-
nie okien, výmena tesnenia, opra-
va žalúzií. Tel. 0903 235 721.

Hľadáme pani na upratovanie 
firemných priestorov v  Bá-
novciach 2-krát do týždňa. 
Tel. kontakt: 0948 68 00 77.

Rekonštrukcie domov/bytov 
na kľúč: obklady, dlažby, jadrá, 
omietky, maľovky, sadrokartó-
ny, zateplenie domov, oplote-
nie, elektroinštalácie, zámková 
dlažba, voda, kúrenie, strechy, 
výmena strešnej krytiny, altánky, 
prístrešky, výmena rín, izolácie 
domov, striech. Tel. 0904 865 898.

Vypratávanie domov, bytov, po-
vál, pivníc, záhrad a nebezpečné-
ho odpadu (azbest, eternit a iné). 
Tel. 0904 865 898.

Žalúzie
MIKUŠ

0905 410 304
oprava okenných

sietí

Materská škola Veľké Držkovce pozýva rodičov a deti 
na „DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ“ dňa 5.4.2024 

v dopoludňajších hodinách v čase od 9.00 – 12.00 hodiny.
Rodičia sa spoločne s deťmi:

● zúčastnia prehliadky materskej školy,
● zahrajú s potencionálnymi kamarátmi,

● absolvujú rôzne tvorivé aktivity,
● občerstvia.

Tešíme sa na budúcich škôlkarov v príjemnom prostredí. Kolektív MŠ

DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ

Mesto Bánovce nad Bebravou na základe odpo-
rúčania Regionálneho úradu verejného zdravotníc-
tva v Trenčíne touto cestou vyzýva všetky povinné 
subjekty: fyzické osoby – občania, fyzické osoby 
– podnikatelia, právnické osoby na vykonanie celo-
plošnej jesennej deratizácie (regulácie živočíšnych 
škodcov) v termíne od 15. marca - 15. apríla 2024. 
Všetky potrebné bližšie informácie nájdete na we-
bovej stránke mesta (www.banovce.sk). 

Tlačová správa mesta - skrátená

VÝZVA - deratizácia Otvorenie cyklosezóny 
45. ročník Jankov vŕšok s CTK Viking 

Tohtoročnú cyklotu-
ristickú sezónu otvoríme 
opäť v  Uhrovci časovkou 
na Jankov vŕšok. Kedy: 
Nedeľa 7. apríla o 9.30 h
(prezentácia), o  10.00 h
(štart). Kde: Pri pohostin-

stve Zrub v Uhrovci. Účasť 
je voľná, na vlastné riziko 
a  zodpovednosť! Poduja-
tie sa koná za plnej cestnej 
premávky a za každého po-
časia. Potrebný je bicykel, 
prilba a chuť jazdiť.  r

INZERCIA V NOVINÁCH
NEZÁVÄZNÉ INFO: 0948 297 151
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